
Rada ÚMČ Brno-Líšeň

Zápis z jednání Komise dopravy RMČ 
č. 7/2023

ze dne 11. září 2023

Přítomní členové:
Pavel Mokrý, Matěj Chrněla, lng. Vladimír Zavřel. Mgr. Adam Kučerovský, 
Miroslav Sosík, Roman Freimulh, Ladislav Barták a Markéta Pálenská

Hosté:
Jan Skotal - 1. místostarosta ÚMČ Bmo-Líšeň
Miroslav Janek -  Městská policie Brno
Patrik Vyparina -  Policie České republiky

Program:
zahájení Komise dopravy
projednání bodů předložených členy Komise dopravy a ÚMČ Brno-Líšeň 

-  diskuze a různé

Předseda Komise dopravy RMC Brno-Lišeň konstatuje, že v 17.45 hodin je  přítomno všech 8 členů komise, 
komise je tedy usnášeníschopná a její jednáni může začít.

Předseda Komise dopravy RMČ uvedl na úvod jednání hosty z petičního výboru Petice k 
dopravnímu značení na ulici Zahradní, kteří členům dopravní komise přednesli jejich žádost o 
přezkoumání a změnu dopravního značení V 12c -  zákaz zastavení, které bylo instalováno 
začátkem letošního září ve staré Líšni v Zahradní ulici v délce 20 metrů. Tím podle nich vznikly 
v ulici problémy s užíváním a dopravní obslužností nemovitostí. Důvodem vodorovného 
dopravního značení je výjezd z garáže, který byl často blokován auty, ale jeho délka je podle 
petentů nesmyslná. Proto zástupci petičního výboru požádali Komisi dopravy RMČ, aby 
vyhověla jejich žádosti a pokusila se VDZ zkrátit z dvaceti metrů na 330 cm, což podporuje i 
majitelka garáže v Zahradní ulici, kvůli níž se VDZ v ulici realizovalo.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
změnit délku žlutého VDZ v ulici Zahradní V 12-c -  Zákaz zastavení 

z původních 20 metrů na 330 centimetrů umístěného naproti vjezdu do garáže 
dle návrhu petičního výboru 

PRO: 6 
PROTI: 0 

ZDRŽELSE: 2

Komise dopravy RMČ obdržela poznatek líšeňské zastupitelky Andrey Ondrůjové, která 
upozornila na svízelnou dopravní situaci na náměstí Karla IV. „Obracím se na Vás, protože to 
považuji za totální výsměch žákům a rodičům, kteří dochází na první stupeň ZŠ Holzova - 
budova Pohankova. Na náměstí Karla IV. jsou čtyři přechody, které jsou v tomto čase obrovsky 
vytížené. Projíždí tu čtyři linky autobusu v ranním intervalu a každý řidič, který odbočuje ve 
směru od Slatiny na Jírovu je hladový po tom, kdy už bude moct zahnout nahoru a často tak 
dochází k nepříjemným situacím. Auta čekající na odbočení od Jírovy směrem ke hřbitovu 
zablokují přechod, takže řidič jedoucí od Slatiny ani nemůže na přechod dobře vidět - to je o



lidech... Důrazně Vás žádám, aby se kapacity strážníků, které zjevně jsou. rozptýlily ke všem 
občanům Líšně. Musím ještě doplnit., že k ZŠ Novolíšeňská je vybudovaný podchod, který 
zajišťuje dostatečný komfort a bezpečí i pro mladší děti, které by se mohly bát přecházet přímo 
přes silnici,” píše Ondrůjová. Zástupce MP Bmo sdělil, že v první dny nového školního roku 
bylo strážníků u přechodů více, dokonce i ti, kteří tuto činnost neprovádějí. Nyní jsou podle MP 
Brno dva strážníci ráno u 7.Š Novolíšeňská a dva u ZŠ Ilolzova. Problém měli částečně 
vykompenzovat i dobrovolní asistenti z řad aktivních občanů Líšně, zájem byl však nulový. 
Komise dopravy RMČ si je vědoma kritické dopravní situace na náměstí Karla IV, a to 
především v ranních a odpoledních špičkách, a mnohokrát sejí na svých jednáních v minulosti 
zabývala. Zklidnění by mohlo přinést výrazné VDZ, upozorňující 11a zvýšený pohyb chodců, 
nebo „Pozor, děti“ (viz. foto), které lze vyřešit prakticky okamžitě, do budoucna ovšem navrhují

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
instalaci VDZ „zvýšený pohyb chodců“ na náměstí Karla IV.

PRO: 8 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
vypracovat projekt „inteligentních“ semaforů na náměstí Karla IV.

PRO: 7 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 1

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
instalaci VDZ „zvýšený pohyb chodců“ u škol Novolíšeňská, Masarova, Horníkova 

a ZUŠ Trnkova 
PRO: 8 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0



Komise dopravy RMČ se zabývala žádostí, jejíž předmětem je investiční akce, kterou by měl v 
případě schválení a zařazení do programu realizovaných akcí realizovat MmB. Jedná se o dvě 
části a sice vybudování obratiště a propojení na ulici Šimáčkovu od parcely 3864/1 a 
rekonstrukce stávající části, ulice, mezi parcelami 3862 a 3857/3. Občan, který o zahájení 
investiční akce žádá, v důvodové zprávě píše, že stávající stav znemožňuje výstavbu při ulici 
Knieslova do doby dobudování dopravní a technické infrastruktury. „Ulice Knieslova je 
existující ulice. Jedná se tedy spíše o rekonstrukci a dobudování, což jsou akce. které jsou běžně 
financovány z veřejného rozpočtu. Například současná rekonstrukce tarasů na ulici Klajdovská 
je investiční akce, ze které profituje významně menší část obyvatel, než z dobudování ulice 
Knieslova. Jde spíše o rekonstrukci a dobudování -  pravá strana je tvořena 11 potažmo 10 
parcelami. Na 7 parcelách již stojí domy/stavby, na jedné parcele má být obratiště. Minimálně 
70 % ulice je jíž  vytvořeno, zastavěno,“ uvádí občan v žádosti.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
zahájit investiční akci, která by vedla k vytvoření podmínek pro zahájení výstavby 

při ulici Knieslova, v ploše „D“, regulačního plánu Kostelíček, 
tak jak navrhuje regulační plán 

PRO: 0 
PROTI: 5 

ZDRŽEL SE: 3

Komise dopravy RMČ otevřela rovněž letitý evergreen, a sice rozhledová zrcadla v 
nepřehledných místech Líšně. Přestože Policie České republiky na žádosti z ÚMČ Brno-Líšeň 
reagovala odmítavě, pokusila se dopravní komise téma opět zvednout.

USNESENÍ: Komise dopravy' RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
instalaci rozhledového zrcadla v křižovatce ulic 

Heydukova x Trnkova a Střelnice x Štítného 
PRO: 8 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0

Markéta Pálenská informovala Komisi dopravy RMC o akci Pěšky do školy, do níž se zapojila 
ZŠ Masarova a Horníkova.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Ladislav Barták sdělil, že vybudování cyklopruhu na chodníku v Jedovnické ulici (okolo 
spalovny) má cenu, jelikož se cca 10 let nebude v ulici nic dít.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Matěj Chrněla upozornil na vyvrácenou dopravní značku mezi ulicemi Hřbitovní a Trnkova, 
která již delší dobu leží bez povšimnutí v trávě.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Pccue 19.20 hodin ukončil předsedu Komise dopravy RMČ červnovou schůzi s tím, že se další jednání uskuteční 
v pondělí 2. října 2023 od 17.30 hodin.

Zapsal Pavel Mokrý 
Ověřil Matěj Chrněla
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